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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Infrastruktury (nr 81)

Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej 
(nr 90)
7 listopada 2012 r.
Komisje: Infrastruktury oraz Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej, 
obradujące pod przewodnictwem posła Waldy Dzikowskiego (PO), zastępcy 
przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej, zre-
alizowały następujący porządek dzienny:

– rozpatrzenie poprawki zgłoszonej w trakcie drugiego czytania do projektu 
ustawy o zmianie ustawy o gospodarce nieruchomościami (druki nr 496 
i 789).

W posiedzeniu udział wzięli: Piotr Styczeń podsekretarz stanu w Ministerstwie Transportu, Budow-
nictwa i Gospodarki Morskiej wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu  udział  wzięli  pracownicy  Kancelarii  Sejmu: Anna Jasieńska, Elżbieta Kessel 
i Dariusz Myrcha – z sekretariatów Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Wojciech Paluch – legi-
slator z Biura Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Waldy Dzikowski (PO):
Witam państwa posłów. Witam zaproszonych gości. Witam ministra Stycznia, który 
reprezentuje Ministerstwo Transportu…

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej 
Piotr Styczeń:

Koledzy z ministerstwa są czuli na pełną nazwę.

Przewodniczący poseł Waldy Dzikowski (PO):
Czuli, tak? Dobrze, w takim razie pełna nazwa. Proszę państwa, zaczynamy wspólne 
posiedzenie Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej oraz Komisji Infra-
struktury. Porządek dzienny to rozpatrzenie poprawki zgłoszonej w trakcie drugiego 
czytania do projektu ustawy o zmianie ustawy o gospodarce nieruchomościami (druki 
nr 496 i 789). Porządek przyjmiemy taki, że wnioskodawca krótko poprawkę objaśni. 
Potem opinia rządu i przystąpimy do głosowania o wniosek za i przeciw. Bardzo proszę 
w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości jest chętny? Nie ma. Dziękuję. Opinia rządu.

Podsekretarz stanu w MTBiGM Piotr Styczeń:
Panie przewodniczący, czy mogę dłużej?

Przewodniczący poseł Waldy Dzikowski (PO):
Nie. Postępujemy w trybie dosyć ekstraordynaryjnym. 

Podsekretarz stanu w MTBiGM Piotr Styczeń:
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chcę powiedzieć, że jesteśmy oczywiście prze-
ciwko poprawce.

Głos z sali:
To wystarczy.
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Podsekretarz stanu w MTBiGM Piotr Styczeń:
Nie do końca. Muszę powiedzieć jeszcze o jednej sprawie. Słynę z tego, że wypowiadam 
się długo. Nie mogę tej  sławy utracić. W ustawie z 29 kwietnia 1985 r. o gospodarce 
gruntami  i wywłaszczaniu  nieruchomości,  od dnia  15  grudnia  1990 r. wprowadzono 
zasady, które określały wywłaszczanie w podobnych sytuacjach, z jakimi mamy do czy-
nienia  w tym  przedmiocie  związanym  z poprawką  i przedłożeniem  senackim,  czyli 
zasady zwrotu nieruchomości także przez gminę. Można powiedzieć, proszę państwa, 
że my właściwie  tą poprawką przywracalibyśmy  stan  rzeczy wysokiej  niesprawiedli-
wości, który został w dziewięćdziesiątym roku dostrzeżony, ale niestety w 1997 r. przy 
uchwalaniu ustawy o gospodarce nieruchomościami najprawdopodobniej poprzez zanie-
chanie wynikające z niestaranności działania, ośmielam się tak stwierdzić, tylko Skar-
bowi Państwa… W każdym razie ten zwrot nie był możliwy na zasadach, które proponu-
jemy teraz poprzez Senat. Rząd popiera tę poprawkę i chce wdrożyć od momentu, kiedy 
wróci do nas. Nazwijmy to działaniem wysoce sprawiedliwym w ustawie o gospodarce 
nieruchomościami. Gdyby wnioskodawcy byli… to jest jeszcze jeden argument utrąca-
jący tę poprawkę. Oczywiście argument merytoryczny. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Waldy Dzikowski (PO):
Panie ministrze,  sława  pozostała.  Biorąc  lata  i historię,  które  pan  przytoczył  była 
to naprawdę zwięzła i krótka wypowiedź. Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chciałby 
zabrać głos w tej sprawie? Nie słyszę. W takim razie przystępujemy do głosowania. Kto 
z pań i panów posłów jest za przyjęciem, za pozytywnym zaopiniowaniem poprawki zgło-
szonej przez Klub Prawo i Sprawiedliwość proszę podnieść rękę?

Głos z sali:
Czyli za przyjęciem?

Przewodniczący poseł Waldy Dzikowski (PO):
Za pozytywnym zaopiniowaniem. Dziękuję. Kto jest przeciw? Dziękuję. Kto wstrzymał 
się? Dziękuję. Proszę o podanie wyników głosowania. 

Sekretarz Komisji Dariusz Myrcha:
6 głosów za, 18 przeciw i 4 wstrzymujące się.

Przewodniczący poseł Waldy Dzikowski (PO):
Dziękuję.  Poprawka  została  zaopiniowana  przez  Komisje  negatywnie.  Do jutra, 
do godziny 15.00 opinia MSZ. Poseł sprawozdawca – poseł Józef Racki. Czy jest jakaś 
inna kandydatura? Nie ma, nie słyszę. W takim razie porządek obrad został wyczerpany. 
Dziękuję. Zamykam posiedzenie Komisji.


